
 

 مقدمة إذاعة مدرسية عن شهر رمضان بالإنجليزي

In the name of God, and praise be to God, and prayers, prayers and peace be upon our 

master Muhammad, the best of servants, the beloved of God, and to proceed: 

Dear listeners of our school radio on this blessed day, I pray to God Almighty to make you a 

share of blessing and sustenance, and provide you with health and wellness and shade you 

with His shadow and protect you from all evil, we will talk today through the paragraphs of 

our school radio about the blessed month of Ramadan, the month of mercy and forgiveness, 

God has The Almighty has a great place for this month in the hearts of the faithful servants, 

and made in it a share for the servants of blessing and provision. We hope that our 

paragraphs that we will present will gain your admiration and bring you pleasure and 

benefit. 

 ترجمة إذاعة مدرسية عن شهر رمضان

 :أما بعد بسم الله والحمد لله والصلاة والصلاة والسلام على سيدنا محمد خير العباد حبيب الله،

أعزائي المستمعين إلى أثير إذاعتنا المدرسية في هذا اليوم المبارك أدعوا الله تعالى أن يجعل لكم نصيباً من البركة 

والرزق، ويمدكم بالصحة والعافية ويظلكم بظله تعالى ويحميكم من كل شر، سوف نتحدث اليوم عبر فقرات اذاعتنا 

لرحمة والغفران، فقد جعل الله تعالى لهذا الشهر مكانة عظيمة في قلوب العباد المدرسية عن شهر رمضان المبارك شهر ا

المؤمنين، وجعل فيه نصيباً للعباد من البركة والأرزاق، نرجوا أن تنال فقراتنا التي سوف نقدمها إعجابكم وتحقق لكم 

 .المتعة والفائدة

 إذاعة مدرسية عن شهر رمضان بالإنجليزي

ية من عدة فقرات، كل منها يخدم موضوع الأساسي للإذاعة، وفيما يلي إذاعة باللغة الإنجليزية تتألف الإذاعة المدرس

 :كاملة الفقرات

 فقرة أسئلة وأجوبة عن شهر رمضان بالإنجليزي

The questions help the students to better understand the information, and also help to 

consolidate it in the minds of those who receive it easily. 

Question: What is the date of Laylat al-Qadr? 

Answer: The exact date of Laylat al-Qadr is 

not known, but it is celebrated on the twenty-

seventh of Ramadan every year. 

Question: How many days are the holy month 

of Ramadan? 

Answer: The blessed month of Ramadan is a 

Hijri month in which there are thirty days. 

Question: Is the patient exempt from fasting 

Ramadan? 

Answer: God Almighty made it permissible for 

the patient to break the fast in Ramadan, 

provided that he makes up for what he broke 

his fast after Ramadan. 

Question: Did God Almighty allow the traveler 

to break his fast during the month of 

Ramadan? 

Answer: God Almighty has permitted His 

servants to break their fast during the month 

of Ramadan if they are traveling, provided 

that the journey is long and arduous. 

 ترجمة فقرة أسئلة وأجوبة عن شهر رمضان

إن الأسئلة تساعد الطلبة على استدراك المعلومة بشكل أفضل، وتساعد أيضاً على ترسيخها في أذهان من يتلقاها بسهولة 

 :الطالب( يطرح على أسماعنا الآتيوفي فقرة أسئلة وأجوبة التي يقدمهما لنا الطالب )اسم 



 

 ما هو موعد قدوم ليلة القدر؟ :السؤال 

 إن موعد ليلة القدر بالتحديد غير معلوم، لكن يتم إحيائها في السابع والعشرين من رمضان من كب  :الجواب

 .عام

 كم عدد أيام شهر رمضان المبارك؟ :السؤال 

 إن شهر رمضان المبارك شهر هجري فيه ثلاثي :الجواب ً  .ن يوما

 هل المريض مُعفى من صيام رمضان؟ :السؤال 

 حلل الله تعالى للمريض إمكانية الإفطار في رمضان شرط أن يقوم بقضاء ما أفطره بعد رمضان :الجواب. 

 هل حلل الله تعالى على المُسافر الإفطار في شهر رمضان؟ :السؤال 

 رمضان إذا كانوا مسافرين، شرط أن يكون طريق أباح الله تعالى لعباده إمكانية الإفطار في شهر  :الجواب

 .السفر طويل وشاق

  

 فقرة هل تعلم عن شهر رمضان بالإنجليزي

Here we have come with you to a paragraph Did you know from the school broadcasting 

paragraphs, and it is a paragraph in which we exchange information with you in order to 

reach full knowledge, and the distinguished student (student’s name) will present it to us, so 

please kindly: 

 Did you know that God Almighty imposed Ramadan fasting on His faithful servants 

after the honorable Prophet’s migration? 

 Did you know that the greatest night of the year is the Night of Decree, when God 

Almighty multiplies worship and obedience to a thousand months? 

 Did you know that Laylat al-Qadr has not been precisely scheduled, but most 

Muslims celebrate it on the twenty-seventh day of the holy month of Ramadan. 

 Did you know that God made fasting in Ramadan a blessing that purifies and purifies 

the body from hatred and disease? 

 ترجمة فقرة هل تعلم عن شهر رمضان

ا نتبادل وإياكم المعلومات من أجل ها قد وصلنا وإياكم إلى فقرة هل تعلم من فقرات الإذاعة المدرسية، وهي فقرة به

 :الوصول إلى المعرفة الكاملة، وسوف يقوم بعرضها لنا الطالب المتميز )اسم الطالب( فليتفضل مشكوراً 

 هل تعلم أن الله تعالى فرض صيام رمضان على عباده المؤمنين بعد الهجرة النبوية الشريفة. 

  ،إذ يضاعف الله تعالى العبادة والطاعات لما يقادر الألف شهرهل تعلم أن أعظم ليلة في السنة هي ليلة القدر. 

  هل تعلم أن ليلة القدر لم يتم تحديد موعدها بدقة، إلا أن معظم المسلمين يقومون بإحيائها في اليوم السابع

 .والعشرين من شهر رمضان المبارك

 المرضهل تعلم أن الله جعل في صيام رمضان بركة تطهر وتزكي الجسم من الحقد و. 

  

 خاتمة إذاعة مدرسية عن شهر رمضان بالإنجليزي



 

Here we have come to the conclusion of our school broadcast, and I hope to God Almighty 

that you have learned from its paragraphs of knowledge and pleasure, and I hope that God, 

my Lord, will perpetuate your health and wellness, and make our meeting with you close to 

more fun and benefit in a new school radio, and at the end of this radio that Her voice 

resounded on this bright morning with hope and benefit. We will bid you farewell, hoping 

for a soon meeting, God willing. 

 ترجمة إذاعة مدرسية عن شهر رمضان

ها قد وصلنا إلى ختام إذاعتنا المدرسية، وارجوا الله تعالى أن تكونوا قد نهلتم من فقراتها المعرفة والمتعة، وأتمنى من الله 

ئدة في إذاعة مدرسية جديدة، ربي أن يديم لكم الصحة والعافية، وأن يجعل لقائنا وإياكم قريب على المزيد من المتعة والفا

وفي ختام هذه الإذاعة التي صدح صوتها في هذا الصباح المشرق بالأمل والفائدة سوف نودعكم آملين اللقاء القريب بإذن 

 .الله تعالى

 


